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Faktor Klaus 

Václav Klaus dosud neměl na formování nové koalice zdaleka takový vliv, jak 
mnozí očekávali. Vyjádřeno ekonomickou terminologií, je zatím více zpožděným 
než vedoucím indikátorem a spíše pouze reaguje na kroky politických stran, než 

aby jim udával směr. To by se mohlo změnit příští týden, kdy Klaus očekává od Pe-
tra Nečase zprávu o pokroku v jednáních. Nikdo neví jistě, do jaké míry je Klaus v 
kontaktu s VV a „klikou ze Žutých lázní“, ani jestli obě uvedené skupiny nebudou 
ještě před kongresem ODS vyvolávat potíže, aby daly Klausovi příležitost Nečase 
„zaříznout“. Klaus pravděpodobně stále favorizuje velkou koalici – nejen proto, že 
by byla „dobrá pro byznys“, ale také proto, že by zmírnila rozdělení společnosti a 

pomohla udržet masy na uzdě. Nicméně o něco více pravděpodobná se dnes zdá ta 
varianta, že Nečas bude zvolen předsedou ODS, že vznikne trojkoaliční vláda, a že 

snahy o prosazení velké koalice budou uloženy k ledu až do příštího roku.
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